

**1039 Einführung zum Thema: S3-Leitlinie Unipolare Depression**

Introduction to the topic: S3 guidelines on unipolar depression  
M. Bauer

**1041 Leitlinienintentionen der DGPPN**

Guideline intentions of the German Society of Psychiatry, Psychotherapy and Nervous Diseases (DGPPN)  
T. Wobrock · F. Schneider · P. Falkai

**1049 Evidenzbasierte Therapie der Depression. Die S3-Leitlinie unipolare Depression**

Evidence-based therapy of depression. S3 guidelines on unipolar depression

M. Härter · C. Klesse · I. Bermejo · T. Bschor · J. Gensichen · T. Harfst · M. Hautzinger · C. Kolada · I. Kopp · C. Kühner · M. Lelgemann · J. Matzat · B. Meyerrose · C. Mundt · W. Niebling · G. Ollenschläger · R. Richter · H. Schauenburg · H. Schulz · S.

**1069 Wenn Leitlinien auf Versorgungswirklichkeit treffen. Sinn von Leitlinien aus Sicht nieder-gelassener Psychiater**

When guidelines are confronted with health care reality. Purpose of guidelines from the perspective of a psychiatrist  
N. Mönter

**1079 Das Konzept der Entwicklung von S3-Leitlinien. Mehrwert gegenüber üblichen Standards, Problembereiche und Lösungsansätze**

The concept of the development of S3 guidelines. Additional benefit compared to traditional standards, problems and solutions

A. Pfennig · I. Kopp · D. Strech · M. Bauer

---

■ **Übersichten** Review articles

**1085 MRT als Lügendetektor und Gedankenleser? Kritische Bestandsaufnahme und Reflexion**

Lie detection and mind reading: Is there a use for fMRI? A critical survey and reflection  
M. Ruchsow · L. Hermle · M. Kober

**1092 Die „zumutbare Willensanspannung“ in der sozialmedizinischen Begutachtung**

The “reasonable effort of will” in the expert opinion in social medicine  
K. Foerster · H. Dreßing

---

■ **Originalien** Original articles

**1097 Zur Psychopathologie der Ich-Störungen. Geschichte und Phänomenologie**

The psychopathology of ego disturbances. History and phenomenology  
M. Bürgy

**1108 Gottfried Benn und die Schizoidie**

Gottfried Benn and schizoidism  
G. Pliska

- 1129 Beeinträchtigung der Sexualfunktion durch Psychopharmaka und psychotrope Substanzen**  
Adverse side-effect on sexual function caused by psychotropic drugs and psychotropic substances  
S. Cohen · K.U. Kühn · B. Sträter · N. Scherbaum · W. Weig
- 1138 CME-Fragebogen**  
Questionnaire
- 1117 Patienten mit schizophrenen Störungen im psychiatrischen Maßregelvollzug. Ergeben sich Konsequenzen für die Allgemeinpsychiatrie?**  
Patients with psychotic disorders in forensic psychiatric hospitals. Are there consequences for general psychiatry?  
E. Habermeyer · R. Wolff · M. Gillner · R. Strohm · S. Kutscher
- 1125 Qualität der universitären Lehre im Fach Psychiatrie und Psychotherapie. Ergebnis einer Umfrage zum aktuellen Stand nach Einführung der neuen Approbationsordnung für Ärzte**  
The quality of university teaching in Psychiatry and Psychotherapy. Results of a survey on the current status following the introduction of the new medical accreditation system  
M. Weih · J. Kornhuber · F. Hohagen · U. Voderholzer